
PROTOKÓŁ Nr XXXVI/2021

z XXXVI  Sesji  Rady Gminy Grunwald odbytej  w dniu 
27 maja 2021r.  w   Szkole Podstawowej im. Królowej Jadwigi we Frygnowie

Początek obrad godz. 15 0 0 .
Zakończenie obrad godz.  18 0 3 .
Przewodniczyła:  Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska.
Obecni Radni Gminy Grunwald (lista obecności zał. nr 1)

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
1.  Sekretarz Gminy Grunwald – Pan Jan Sokołowski,
2. Kierownik GOPS Grunwald- Pani Agnieszka Skorupska,
3. Kierownik RGK- Pan Józef Nowakowski,
4. Posłanka  RP- Pani Monika Falej.

   
Podjęto uchwały od nr 287 do nr 295.

Ad pkt.1. 1. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-   poinformowała,  że  obrady
są  utrwalane  za  pomocą  urządzeń  rejestrujących  obraz  i  dźwięk  oraz,  że  z
powodów  technicznych  sesja  nie  będzie  transmitowana  „na  żywo”.   Dokonała
otwarcia  XXXVI  sesji  Rady  Gminy,  po  czym  stwierdziła  kworum  przy  którym
może  obradować  i  podejmować  prawomocne  uchwały  Rada  Gminy.   Następnie
powitała radnych i zaproszonych gości. 

Ad pkt. 2. Przyjęcie porządku obrad.
Sekretarz –Pan Jan Sokołowski- złożył wniosek o dodanie do porządku obrad uchwały w sprawie
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia na powierzenie Gminie Grunwald w 2021
roku zadań zleconych z zakresu administracji rządowej dotyczących obowiązku utrzymania grobów
i cmentarzy wojennych.
Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 11 głosami za

-  przeciwnych nie było
-  wstrzymujących nie było

Dodano do porządku obrad  punkt podjęcie uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na
zawarcie porozumienia na powierzenie Gminie Grunwald w 2021 roku zadań zleconych z zakresu

administracji rządowej dotyczących obowiązku utrzymania grobów i cmentarzy wojennych.
Radni uwag nie zgłosili.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  złożyła  wniosek  o  dodanie
do porządku obrad:
1.  uchwały  w  sprawie  określenia  wzoru  wniosku  o  przyznanie  dodatku
mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego. 
Radni uwag nie zgłosili.
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Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 11 głosami za

-  przeciwnych nie było
-  wstrzymujących nie było

Dodano  do  porządku  obrad   punkt  podjęcie  uchwały   w sprawie  określenia  wzoru
wniosku  o  przyznanie  dodatku  mieszkaniowego  oraz  wzoru  deklaracji  o  dochodach
gospodarstwa domowego
Radni uwag nie zgłosili.

2.  uchwała  w  sprawie  złożenia  zawiadomienia  o  podejrzeniu  naruszenia  dyscypliny  finansów
publicznych przez Wójta Giny Grunwald Adama Szczepkowskiego.
Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 8 głosami za

-  przeciwnych nie było
-  3 głosy wstrzymujące

Dodano do porządku obrad  punkt  podjęcie  uchwały   w sprawie złożenia zawiadomienia
o podejrzeniu  naruszenia  dyscypliny  finansów publicznych przez  Wójta  Giny  Grunwald  Adama
Szczepkowskiego.
Radni uwag nie zgłosili.
Radny – Pan Sławomir Matuszewski- zapytał, czy nie będzie dodanej uchwały w sprawie zmiany
strategii rozwoju uwarunkowań.
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- odpowiedziała,  że nie została
ona opracowana, ponieważ nie ma potrzeby pośpiechu.
Radni uwag nie zgłosili.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  zaproponowała,  aby
wprowadzić do porządku obrad punkt  wolne wnioski-  wypowiedź Posłanki  RP Pani
Monika  Falej.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 11 głosami za

-  przeciwnych nie było
-  wstrzymujących nie było

Dodano  do  porządku  obrad   punkt  wolne  wnioski-  wypowiedź  Posłanki  RP  Pani
Monika  Falej.
Radni uwag nie zgłosili.  

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 11 radnych;  11 głosów
za, brak  przeciw i brak wstrzymujących się.

Ryszard Bala –  za
Ewa Bawolska -za

Halina Gutowska – za
Małgorzata Kamińska –  za

 Adam Królikowski -  za
Cecylia Lecewicz-Husar  – za
 Sławomir Matuszewski  –  za
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Dariusz Nowicki – za
Iwona Stanka – za 
Piotr  Szewczak- za

Krystyna Zwalińska – za

Przyjęto porządek obrad XXXVI sesji Rady Gminy w/g następującego wyszczególnienia:
1. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Wolne wnioski- wypowiedź Posłanki RP Pani Moniki Falej.
4. Przyjęcie protokołów:
4.1. Protokół nr XXXIV  sesji  Rady Gminy z dnia 31.03.2021 rok.
4.2.  Protokół nr XXXV   sesji  Rady Gminy z dnia 29.04.2021 rok.
5.Sprawozdanie  Wójta  o  działaniach  podejmowanych  w  okresie  międzysesyjnym
oraz sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy.
6. Sprawozdanie z działalności GOPS za 2020 rok oraz plan pracy  na rok 2021.
7.  Ocena zasobów pomocy społecznej- GOPS Grunwald
8. Funkcjonowanie systemu gospodarowania odpadami na terenie gminy Grunwald. 
9. Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:
9.1.w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2021 – 2032;
9.2. w sprawie zmian w budżecie Gminy Grunwald na 2021 rok; 
9.3.  w sprawie zwolnienia z opłaty za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych;
9.4.  w  sprawie  zwolnienia  z  podatku  od  nieruchomości  wskazanych  przedsiębiorców,  których

płynność  uległa  pogorszeniu  w  związku  z  ponoszeniem  negatywnych  konsekwencji
ekonomicznych z powodu COVID-19;

9.5. w sprawie zmiany statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej z siedzibą w Gierzwałdzie;
9.6. w sprawie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXXIII/260/2021 Rady Gminy Grunwald z dnia
18 marca 2021 r. w sprawie utworzenia Żłobka Gminnego w Stębarku;
9.7.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy  Grunwald
nieruchomości niezabudowanej położonej w obrębie geodezyjnym Gierzwałd działka nr 82.
9.8.w  sprawie  określenia  wzoru  wniosku  o  przyznanie  dodatku  mieszkaniowego  oraz  wzoru
deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego.
9.9. w sprawie złożenia zawiadomienia o podejrzeniu naruszenia dyscypliny finansów publicznych
przez Wójta Giny Grunwald Adama Szczepkowskiego
9.10.  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia na powierzenie Gminie Grunwald w
2021 roku zadań zleconych z zakresu administracji rządowej dotyczących obowiązku utrzymania
grobów i cmentarzy wojennych
10. Sprawozdanie Komisji  Budżetu Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego ocena stanu technicznego
budynków i urządzeń będących mieniem gminy.
11. Wolne wnioski i informację.
12. Interpelacje i zapytania radnych.
13. Zamknięcie sesji.
Radni uwag nie zgłosili. 

Ad pkt.3.   Wolne wnioski- wypowiedź Posłanki RP Pani Moniki Falej.  

Posłanka  RP- Pani Monika Falej-  zaniepokojona działaniami wójta gminy Grunwald jako posłanka
Warmii i Mazur i Powiśla muszę dziś zabrać głos. 30 listopada 2020 r. Adam Szczepkowski, wójt
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gminy  Grunwald,  złożył  do  wojewody  warmińsko-mazurskiego  wniosek  o  rozwiązanie  Rady
Gminy  Grunwald.  Podobne  pismo trafiło  do  premiera,  prezesa  Rady  Ministrów,  wicepremiera,
najważniejszych osób w państwie. Wójt wskazuje w nim na brak współpracy między radą a nim
samym. Gdyby był to spór merytoryczny, pozostawiłabym tę sprawę odpowiednim instytucjom i
literze prawa. Jednak muszę w tym miejscu zaprotestować, gdyż w krążących kopiach listu wójt
rzuca niemające pokrycia zarzuty, pomawia radnych i radne i ujawnia dane wrażliwe członków ich
rodzin. Pragnę wyrazić swój stanowczy sprzeciw wobec takich praktyk. Szczególnie gdy mają one
podłoże homofobiczne,  są  próbą dyskryminacji  i  napiętnowania.  Nie ma miejsca  w przestrzeni
publicznej  na  dyskryminację,  szantaże,  ujawnianie  informacji  prywatnych  z  życia  osób
publicznych, tym bardziej ich rodzin. Pragnę także poinformować, że złożyłam zawiadomienie do
prokuratury o możliwości popełnienia przestępstwa przez wójta oraz interpelację do Premiera RP,
aby przekazano mi wszelkie informację w tej sprawie.  Będę wspierała pokrzywdzone osoby. Będę
stała zawsze po stronie pokrzywdzonych, dyskryminowanych i nękanych. Należy przeciwstawić się
takim praktykom.  Stwierdziła,  że  prawo nie  sprzyja w takich sprawach pokrzywdzonych na  to
wskazuje raport  Rzecznika Praw Obywatelskich,  instytucje  państwowe zadają się  nie  zauważać
problemu społeczeństwa.  Wskazują na to  homofoniczne wypowiedzi Prezydenta RP ,  że to nie
ludzie  a  ideologia,  niestety  w  ten  nurt  wszedł  wójt  Grunwaldu  i  używa  argumentów
homofonicznych  do  odwołania  Rady  Gminy.  Zaapelowała   do  urzędników  i  mieszkańców  o
poszanowanie  drugiego  człowieka  bez  względu  na  płeć,  orientację  i  poglądy.  Podziękowała  za
udzielenie  jej  głosu  oraz  poinformowała,  że  służy  pomocom  wszystkim  pokrzywdzonym  i
dyskryminowanych. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa Bawolska  –  podziękowała  za  przybycie
na sesję oraz wsparcie osób pokrzywdzonych.  
Posłanka  RP- Pani Monika Falej-  stwierdziła, że wolałaby przybyć na sesję z lepszych przyczyn
jako  przedstawiciel  do  spraw  samorządów.  Stwierdziła,  że  ma  nadzieję  iż  sprawa  szybko  się
rozwiąże  i  będzie  mogła  spotykać  się  w  okolicznościach  sprzyjających  rozwoju  gminy.
Poinformowała, że chciałaby reprezentować gminę w sejmie.
Radny-  Pan  Sławomir  Matuszewski-  zapytał  jakie  ma  zdanie  w  sprawie  Rzecznika  Praw
Obywatelskich Panią Lidię Staroń?
Posłanka  RP- Pani Monika Falej-  odpowiedziała, że jest to ważna dyskusja w klubach i wg jej
wiedzy opozycja chciałaby ukształtować jedną kandydaturę i wg jej wiedzy nie jest to Pani Lidia
Staroń.
Radni uwag nie zgłosili.

Ad pkt.     4. Przyjęcie protokołów:  
4.1. Protokół nr XXXIV  sesji  Rady Gminy z dnia 31.03.2021 rok.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  -  kolejny  punkt  porządku
obrad  dotyczy  przyjęcia  protokółu  z  XXXIV  sesji.  Protokół  był  dostępny
w  biurze  rady.  Radni  otrzymali  na  swoje  skrzynki  posiedzenia.pl.  Proponuję
przyjąć protokół XXXIV/2021 z dnia 31 marca 2021 roku bez odczytywania.
Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 11  radnych;  11 głosów
za, brak  przeciw i brak wstrzymujących się.
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Ryszard Bala –  za
Ewa Bawolska -za

Halina Gutowska – za
Małgorzata Kamińska –  za

 Adam Królikowski -  za
Cecylia Lecewicz-Husar  – za
 Sławomir Matuszewski  –  za

Dariusz Nowicki – za
Iwona Stanka – za 
Piotr  Szewczak- za

Krystyna Zwalińska – za

Rada przyjęła bez odczytywania protokół z XXXIV/2021 z dnia 31  marca  2021r. sesji Rady Gminy
Grunwald.

4.2.  Protokół nr XXXV   sesji  Rady Gminy z dnia 29.04.2021 rok.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  -  kolejny  punkt  porządku
obrad  dotyczy  przyjęcia  protokółu  z  XXXV  sesji.  Protokół  był  dostępny
w  biurze  rady.  Radni  otrzymali  na  swoje  skrzynki  posiedzenia.pl.  Proponuję
przyjąć protokół XXXV/2021 z dnia 29 kwietnia 2021 roku bez odczytywania.
Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 11 radnych;  11 głosów
za, brak  przeciw i brak wstrzymujących się.

Ryszard Bala –  za
Ewa Bawolska -za

Halina Gutowska – za
Małgorzata Kamińska –  za

 Adam Królikowski -  za
Cecylia Lecewicz-Husar  – za
 Sławomir Matuszewski  –  za

Dariusz Nowicki – za
Iwona Stanka – za 
Piotr  Szewczak- za

Krystyna Zwalińska – za

Rada przyjęła bez odczytywania protokół z XXXV/2021 z dnia 29 kwietnia 2021r. sesji Rady Gminy
Grunwald.

Radni uwag nie zgłosili.
Ad pkt.  5       Sprawozdanie  Wójta o działaniach podejmowanych w okresie  międzysesyjnym  
oraz sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
Sekretarz-  Pan  Jan  Sokołowski  – odczytał  oświadczenie  Wójta  i  Skarbnika  Gminy
Grunwald  „  Z  przykrością  informujemy,  że  nie  jesteśmy  w  stanie  przybyć  na
posiedzenie  XXXVI  Sesji  Rady  Gminy.  Przewodnicząca  Rady  Gminy
poinformowana  została  z  13  dniowym  wyprzedzeniem,  iż  w  dniu  27.05.2021r.  po
godzinie  15.00  nie  będziemy  mogli  wziąć  w  niej  udziału  i  wstępnie  ustalono  z
Przewodniczącą  Ewą  Bawolską,  że  sesja  zwołana  zostanie  na  dzień  26.05.2021r.  ,
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jednakże  w  dniu  podpisania  zawiadomienia  bez  uzgodnienia  datę  zmieniono  na
dzień  27.05.2021r.  Jednocześnie  wskazuję,  że  Jan  Sokołowski  jest  osobą
upoważnioną  do  uczestnictwa  w  sesji.”   Złożył  życzenia  z  okazji  Dnia
Samorządowca dla radnych. 
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska-  poinformowała,  że sesja była
planowana  początkowo  na  dzień  27.05.2021r.  ale  ze  względów  osobistych  Pani
Skarbnik sesja  miała  odbyć się w dniu 26.05.2021r.  Podjęto wszelkie  działania  aby
dostosować  się  do  prośby  i  zwołać  sesję  na  dzień  26.05.2021r.  ale  nie  miałam  z
kim  przygotować  zawiadomienia  o  sesji.  Nie  wynika  to  ze  złej  woli,  obecnie
pracownik  obsługi  Rady Gminy jest  na  zwolnieniu  lekarskim a zastępczyni  była na
urlopie. 
Sekretarz-  Pan  Jan  Sokołowski- odczytał  sprawozdanie  międzysesyjne  za  okres
od  29 kwietnia 2021 r.  do 27 maja 2021 r. (zał.  nr 2).
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  wtrącił.  Poprosił  o  przedstawienie  jakie  zadania  z  tej
uchwały  zostały  wykonane  i  jakie  są  trudności  w  jej  wykonaniu,   a  nie  czy  ona
została ogłoszona w Dzienniku Urzędowym  i kiedy.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  zgodziła  się  z  uwagą
Radnego Ryszarda Bali oraz zaproponowała,  aby ominąć tą część sprawozdania.
Sekretarz- Pan Jan Sokołowski- odpowiedział,  że  do tej  pory w sprawozdaniu tak były
prezentowane  wykonanie  uchwał  i  nigdy  nie  było  przedstawienia  zadania
wykonane.  Dokończył  odczytywanie  sprawozdania  pomijając  część   sprawozdanie z
wykonania uchwał Rady Gminy.
Kierownik  RGK-  Pan  Józef  Nowakowski-   odczytał  sprawozdanie  z  działalności  Referatu
Gospodarki Komunalnej za okres międzysesyjny (zał. nr 3). 
Radna- Pani Krystyna Zwalińska- zapytała kiedy zostaną skoszone place zabaw, dodała iż środki
z funduszu sołeckiego zostały przeznaczone na koszenie. 
Kierownik RGK- Pan Józef Nowakowski-  odpowiedział, że priorytetem jest dostarczenie wody
mieszkańcom  i  dopóki  nie  będą  zakończone  prace  w  hydroforni  nie  ma  czasu,  aby  zająć  się
koszeniem placu zabaw. 
Radna- Pani Krystyna Zwalińska- odpowiedziała, że place zabaw są również ważne a pyzatym w
RGK pracuje 26 osób.
Kierownik RGK- Pan Józef Nowakowski-  odpowiedział, że w większości są to palacze.
Radna- Pani Małgorzata Kamińska- zapytała, czy jest możliwość aby postawić kosz na śmieci na
drodze od szkoły do urzędu. Jest bardzo dużo śmieci w tym terenie gdzie śmieci są rozrzucone po
rowach.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa Bawolska-  zapytała  o  wstrzymanie  prac
nad  WPI  do  odwołania  z  powodu  pandemii.  Zapytała,  czy  do  końca  czerwca  prace
zostaną zakończone.
Sekretarz-  Pan Jan Sokołowski-  odpowiedział,  że  wpłynęło  wiele  wniosków i  w zasadzie  to
powinna już tylko  zwołać  się  komisja  zatwierdzić  i  przyjąć listę  rankingowe.  Stwierdził,  że  w
urzędzie borykają się brakami kadrowymi z przyczyn losowych.
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  przypomniał,  że  rok  temu  wnioskował  o  publikację
rejestru  umów.  Rejestr  został  opublikowany  z  lat  2019-2020  tj.  7  umów
podpisanych  w  ramach  dużych  umów,  gmina  podpisuje  wiele  innych  umów,  które
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powinny  być  opublikowane.  Zapytał,  kiedy  zostanie  opublikowany  kompletny
rejestr umów z okresu wójta działalności.
Sekretarz- Pan Jan Sokołowski-  odpowiedział, że jest nowy regulamin zamówień publicznych,
który nie  przewiduje rejestru umów do 30 tys.  euro.  Pracownicy dokonują zapytań ofertowych
zgodnie  ze  swoim stanowiskiem a  publikowane  są  umowy zgodnie  z  ustawą  o  zamówieniach
publicznych pow. 30 tys. euro. 
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  stwierdził,  że  jest  to  wybieg  aby  nie  ujawnić
zawieranych  umów.  Sekretarz  powołuje  się  na  regulamin,  którego  autorem  jest
wójt  i  może  sobie  sam  ustalić  warunki  i  zasłaniać  się  regulamin.  Oświadczył,  że
zależy  mu  na  janowość  i  powinno  zostać  to  uregulowane  tak  jak  w  innych
samorządach.
Radni uwag nie zgłosili.

Ad. pkt. 6.       Sprawozdanie z działalności GOPS za 2020 rok oraz plan pracy  na rok 2021.  
Kierownik GOPS- Pani Agnieszka Skorupska –  poinformowała,  że przedłożyła sprawozdanie
radnym na piśmie. Odczytała fragmenty sprawozdania oraz plan pracy na rok 2021 (zał. nr 4).
Posłanka  RP- Pani Monika Falej-  odniosła się do informacji w sprawie przeniesienia świadczenia 300+
do ZUS, że istnieją obawy gdyż ZUS nie posiada bazy danych jaką ma GOPS. ZUS nie jest przygotowany
na przyjmowanie w interesantów w tym temacie, obsługa elektroniczna może jednak okazać się niedostępna
dla wszystkich. Stwierdziła, że ma obawy na przeniesienie tego świadczenia do ZUS. Problem będzie gdyż
nie wszyscy mają dostęp do Internetu.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  zapytała  jak  będzie  się
kształtowało zatrudnienie w związku z przekazaniem świadczeń do ZUS.
Kierownik  GOPS-  Pani  Agnieszka  Skorupska-  odpowiedziała,  że  jest  to  jeden  etat  ale  tak
naprawdę się okaże. 
Radni uwag nie zgłosili. 

Ad pkt.   7.        Ocena zasobów pomocy społecznej- GOPS Grunwald   .  
Kierownik GOPS-  Pani  Agnieszka  Skorupska-  odczytała  fragmenty  oceny  zasobów pomocy
społecznej- GOPS Grunwald. (zał. nr 5).
Radni uwag nie zgłosili. 

Ad.  pkt.  8        Funkcjonowanie  systemu  gospodarowania  odpadami  na  terenie  gminy  
Grunwald.
Podinspektor-  Pani  Żaneta  Rumińska-  poinformowała,  że  przedstawiła  dane  na  komisji  i
poprosiła o zadawanie pytań.
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  zapytał,  jakie  będą  czynności  zmierzające  do
utrzymania porządku nad Jezioro  Mielno.  W tamtym roku była  informacją,  że będą
odpierane  śmieci  przed  i  po  weekendzie.  W związku  z  sezony  letnim będzie  wielu
turystów i śmieci będą wpływały na wizerunek gminy.
Podinspektor- Pani Żaneta Rumińska-  odpowiedziała,  że zapozna się z tematem i przygotuje
odpowiedź.
Radni uwag nie zgłosili
Posłanka  RP- Pani Monika Falej-  podziękowała, za możliwość wypowiedzenia się oraz pożegnała się z
radnymi i mieszkańcami. Poinformowała, że służy pomocą i jest dostępna dla mieszkańców.
Radni uwag nie zgłosili.
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Ad. pkt. 9. Podjęcie uchwał przez Radę Gminy.
9.1.    w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald  na lata 2021-2032  
(zał. nr 6)
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  stwierdził,  że  uchwała  WPF  oraz  zmiany  w  budżecie
na  rok  2021  była  omawiana  na  posiedzeniu  komisji  gdzie  radni  zgłosil i  uwagi
i  poprawki  natomiast  nie  zostały  one  wprowadzone,  a  radnym  nie  przedstawiono
projektu  po  poprawkach.  W  związku  z  tym  zapytał  nad  jakim  projektem  uchwały
radni będą głosować.
Sekretarz-  Pan  Jan  Sokołowski-  odpowiedział,  że  projekty  są  w  te  same,  które  zostały
przedstawione na komisji i zmiany nie zostały wprowadzone.
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  w  WPI  w  zał.  nr  2  jest  zapis  budowa  targowiska  w
Gierzwałdzie,  wspieranie  podstawowych  usług  lokalnych  dla  społeczności
wiejskiej,  w  tym rekreacji  kultury  i  powiązanej  infrastruktury  kwota  489  tys.  zł,w
tym 25 tys. zł  w roku 2021. Uważam, że opinia komisji ma znaczenie na WPI. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  odpowiedziała,  że  ma
znaczenie.  Odczytała  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Gminy Grunwald  na lata 2021-2032 (zał. nr 5).
Radni uwag nie zgłosili.  
Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 10 radnych;  3 głosów za,

6  przeciw i 1 wstrzymujący  się.
Ryszard Bala –  przeciw

Ewa Bawolska -za
Halina Gutowska –  przeciw
Adam Królikowski –  przeciw

Cecylia Lecewicz-Husar  - wstrzymała się 
 Sławomir Matuszewski  –    przeciw

Dariusz Nowicki – za
Iwona Stanka –  przeciw

Piotr  Szewczak- za
Krystyna Zwalińska –  przeciw

Rada Gminy nie przyjęła uchwałę w sprawie        uchwalenia Wieloletniej Prognozy  
Finansowej Gminy Grunwald  na lata 2021-2032. 

Radni uwag nie zgłosili.  

9.2.    w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Grunwald na 2021 rok.  
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  podtrzymał  swoją  opinię  w  temacie,  że  brak  jest
wprowadzenia poprawek rekomendowanych przez Radę Gminy. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  odczytała  uchwałę  w
sprawie uchwalenia budżetu Gminy Grunwald na 2021 rok. (zał. nr 7).
Radni uwag nie zgłosili.
Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 10 radnych;  2 głosy  za, 6

przeciw i 2  wstrzymujące się.
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Ryszard Bala - przeciw
Ewa Bawolska - przeciw

Halina Gutowska – wstrzymała się
Adam Królikowski - przeciw 

Cecylia Lecewicz-Husar  – wstrzymała się
 Sławomir Matuszewski  – przeciw

Dariusz Nowicki – za
Iwona Stanka – przeciw 

Piotr  Szewczak- za
Krystyna Zwalińska – przeciw

Rada Gminy nie przyjęła uchwały w sprawie zmian w budżecie         Gminy Grunwald na  
2021 rok.

9.3.     w  sprawie  zwolnienia  z  opłaty  za  korzystanie  z  zezwoleń  na  sprzedaż  napojów  
alkoholowych.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa Bawolska –  poinformowała,  że  uchwała
podjęta  była  wcześniej  ale  zostały  wydane  rozstrzygnięcia  nadzorcze
unieważniające  uchwały,  więc  należało  nanieść  poprawki.   Odczytała  uchwałę
w sprawie zwolnienia z opłaty za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. (zał.
nr 8)
Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 10 radnych;  7 głosów za,
2  przeciw i 1  wstrzymujący się.

Ryszard Bala –  za
Ewa Bawolska -za

Halina Gutowska – za
 Adam Królikowski -  wstrzymał się
Cecylia Lecewicz-Husar  – przeciw

 Sławomir Matuszewski  –  za
Dariusz Nowicki – przeciw

Iwona Stanka – za 
Piotr  Szewczak- za

Krystyna Zwalińska – za

Rada  Gminy  przyjęła  uchwałę  nr  XXXVI/288/2021  z  dnia  27  maja   2021  r.
 w sprawie zwolnienia z opłaty za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych.
Radni uwag nie zgłosili.  

9.4.     w sprawie  zwolnienia  z  podatku  od nieruchomości  wskazanych  przedsiębiorców,  których  
płynność uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych
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z powodu COVID-19;
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani  Ewa Bawolska –  odczytała  uchwałę  w sprawie
zwolnienia  z  podatku  od  nieruchomości  wskazanych  przedsiębiorców,  których  płynność  uległa
pogorszeniu  w  związku  z  ponoszeniem  negatywnych  konsekwencji  ekonomicznych  z  powodu
COVID-19 (zał. nr 9)
Radni uwag nie zgłosili.
Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 10 radnych;  8 głosów za,

1  przeciw i 1 wstrzymujący  się.
Ryszard Bala –  za
Ewa Bawolska -za

Halina Gutowska – za
 Adam Królikowski -  za

Cecylia Lecewicz-Husar  – przeciw
 Sławomir Matuszewski  –  za

Dariusz Nowicki – wstrzymał się
Iwona Stanka – za 
Piotr  Szewczak- za

Krystyna Zwalińska – za

Rada  Gminy  przyjęła  uchwałę  nr  XXXVI/289/2021  z  dnia  27  maja   2021  r.      
       w sprawie         zwolnienia z podatku od nieruchomości wskazanych przedsiębiorców, których płynność  
uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu
COVID-19
Radni uwag nie zgłosili.  

9.5.   w  sprawie  zmiany  statutu  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  z  siedzibą  w  
Gierzwałdzie  .  
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani  Ewa Bawolska –  odczytała  uchwałę  w sprawie
zmiany statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej z siedzibą w Gierzwałdzie (zał. nr 10) 
Radni uwag nie zgłosili.
Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 10  radnych;  10 głosów

za, brak  przeciw i brak wstrzymujących się.
Ryszard Bala –  za
Ewa Bawolska -za

Halina Gutowska – za
Adam Królikowski -  za

Cecylia Lecewicz-Husar  – za
 Sławomir Matuszewski  –  za

Dariusz Nowicki – za
Iwona Stanka – za 
Piotr  Szewczak- za

Krystyna Zwalińska – za

Rada Gminy przyjęła uchwałę nr XXXVI/290/2021 z dnia 27 maja  2021 r.        w  
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sprawie zmiany statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej z siedzibą w Gierzwałdzie.
Radni uwag nie zgłosili.  

9.6.   w sprawie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXXIII/260/2021 Rady Gminy Grunwald z  
dnia 18 marca 2021 r. w sprawie utworzenia Żłobka Gminnego w Stębarku;
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani  Ewa Bawolska –  odczytała  uchwałę  w sprawie
uchwały  zmieniającej  Uchwałę  Nr  XXXIII/260/2021  Rady  Gminy  Grunwald  z  dnia  18  marca
2021r. w sprawie utworzenia Żłobka Gminnego w Stębarku (zał. nr 11)
Radni uwag nie zgłosili.
Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 10  radnych;  10 głosów

za, brak  przeciw i brak wstrzymujących się.
Ryszard Bala –  za
Ewa Bawolska -za

Halina Gutowska – za
Adam Królikowski -  za

Cecylia Lecewicz-Husar  – za
 Sławomir Matuszewski  –  za

Dariusz Nowicki – za
Iwona Stanka – za 
Piotr  Szewczak- za

Krystyna Zwalińska – za

Rada Gminy przyjęła uchwałę nr XXXVI/291/2021 z dnia 27 maja  2021 r.  w sprawie
uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XXXIII/260/2021 Rady Gminy Grunwald z dnia 18 marca 2021r.
w sprawie utworzenia Żłobka Gminnego w Stębarku;
Radni uwag nie zgłosili.  

9.7.    w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy  Grunwald  
nieruchomości niezabudowanej położonej w obrębie geodezyjnym Gierzwałd działka nr 82.
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani  Ewa Bawolska –  odczytała  uchwałę  w sprawie
wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy  Grunwald  nieruchomości
niezabudowanej położonej w obrębie geodezyjnym Gierzwałd działka nr 82 (zał. nr 12)
Radni uwag nie zgłosili.
Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 10  radnych;  10 głosów

za, brak  przeciw i brak wstrzymujących się.
Ryszard Bala –  za
Ewa Bawolska -za

Halina Gutowska – za
Adam Królikowski -  za

Cecylia Lecewicz-Husar  – za
 Sławomir Matuszewski  –  za

Dariusz Nowicki – za
Iwona Stanka – za 
Piotr  Szewczak- za

Krystyna Zwalińska – za
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Rada Gminy przyjęła uchwałę nr XXXVI/292/2021 z dnia 27 maja  2021 r.  w sprawie
wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy  Grunwald  nieruchomości
niezabudowanej położonej w obrębie geodezyjnym Gierzwałd działka nr 82.
Radni uwag nie zgłosili.  
9.8.    w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru  
deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego.
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani  Ewa Bawolska –  odczytała  uchwałę  w sprawie
określenia  wzoru  wniosku  o  przyznanie  dodatku  mieszkaniowego  oraz  wzoru  deklaracji
o dochodach gospodarstwa domowego (zał. nr 13)
Radni uwag nie zgłosili. 
Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 10  radnych;  10 głosów

za, brak  przeciw i brak wstrzymujących się.
Ryszard Bala –  za
Ewa Bawolska -za

Halina Gutowska – za
Adam Królikowski -  za

Cecylia Lecewicz-Husar  – za
 Sławomir Matuszewski  –  za

Dariusz Nowicki – za
Iwona Stanka – za 
Piotr  Szewczak- za

Krystyna Zwalińska – za

Rada Gminy przyjęła uchwałę nr XXXVI/293/2021 z dnia 27 maja  2021 r. w sprawie
określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o

dochodach gospodarstwa domowego.
Radni uwag nie zgłosili. 
9.9.    w  sprawie  złożenia  zawiadomienia  o  podejrzeniu  naruszenia  dyscypliny  finansów  
publicznych przez Wójta Giny Grunwald Adama Szczepkowskiego.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  poinformowała,  że  jest  to
wynik  sprawy  w  sprawie  skargi  na  działanie  wójta,  który  zgłosił  sprawę  do
Rzecznika Dyscypliny Finansów. Zgodnie z procedurą należy podjąć uchwałę.   
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  zapytał,  czy  w  uchwale  nie  powinny  znaleźć  się
szczegółowe  przypisy,  gdyż  nie  wynika  jakie  zarzuty  kieruje  skarżący  do
Rzecznika Dyscypliny Finansów Publicznych.
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani  Ewa Bawolska –  odpowiedziała,  że  pismo do
Rady  Gminy  jest  takie  samo  jak  do  Rzecznika  Dyscypliny  Finansów  Publicznych,
zarzuty  będą  zawarte  w  zawiadomieniu,  które  zostanie  sporządzone  po  przyjęciu
w/w uchwały.
Odczytała  uchwałę  w sprawie  złożenia  zawiadomienia  o  podejrzeniu  naruszenia  dyscypliny
finansów publicznych przez Wójta Giny Grunwald Adama Szczepkowskiego (zał. nr 14)
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  stwierdził,  że  powinna  zostać  poprawiona  forma  na
żeńską z Przewodniczącego na Przewodniczącą. 
Radny-  Pan  Sławomir  Matuszewski-  zapytał,  czy  należy  wymieniać  nazwisko
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Wójta.  Zaproponował,  aby  użyć  sformułowania  „Wójta  Gminy  Grunwald”  a
wykreślić „Wójta Gminy Grunwald Adama Szczepkowskiego”
Radna-  Pani  Krystyna  Zwalińska-  odpowiedziała,  że  uchwałę  przygotował  radca
prawny i  powinno pozostać bez zmian.
Radni nie wprowadzili zmian do uchwały.
Radni uwag nie zgłosili. 
Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 10  radnych;  8 głosów za,

1  przeciw i 1 wstrzymujący się.
Ryszard Bala –  za
Ewa Bawolska -za

Halina Gutowska – za
Adam Królikowski -  za

Cecylia Lecewicz-Husar  – wstrzymała się
 Sławomir Matuszewski  –  za

Dariusz Nowicki – za
Iwona Stanka – za

Piotr  Szewczak- przeciw
Krystyna Zwalińska – za

Rada Gminy przyjęła uchwałę nr XXXVI/294/2021 z dnia 27 maja  2021 r. w sprawie
złożenia zawiadomienia o podejrzeniu naruszenia dyscypliny finansów publicznych przez Wójta

Giny Grunwald Adama Szczepkowskiego.
Radni uwag nie zgłosili. 
9.10.   w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia na powierzenie Gminie Grunwald  
w  2021  roku  zadań  zleconych  z  zakresu  administracji  rządowej  dotyczących  obowiązku
utrzymania grobów i cmentarzy wojennych.
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani  Ewa Bawolska –  odczytała  uchwałę  w sprawie
wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia na powierzenie Gminie Grunwald w 2021 roku zadań
zleconych  z  zakresu  administracji  rządowej  dotyczących  obowiązku  utrzymania  grobów
i cmentarzy wojennych (zał. nr 15)

Radni uwag nie zgłosili. 
Rada Gminy Grunwald w głosowaniu (jawnym, imiennym)  wzięło udział 10  radnych;  10 głosów

za, brak  przeciw i brak wstrzymujących się.
Ryszard Bala –  za
Ewa Bawolska -za

Halina Gutowska – za
Adam Królikowski -  za

Cecylia Lecewicz-Husar  – za
 Sławomir Matuszewski  –  za

Dariusz Nowicki – za
Iwona Stanka – za 
Piotr  Szewczak- za

Krystyna Zwalińska – za

Rada Gminy przyjęła uchwałę nr XXXVI/295/2021 z dnia 27 maja  2021 r. w sprawie

13



wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia na powierzenie Gminie Grunwald w 2021 roku zadań
zleconych z zakresu administracji rządowej dotyczących obowiązku utrzymania grobów i cmentarzy

wojennych.
Radni uwag nie zgłosili. 
Ad  pkt.  10        Sprawozdanie Komisji   Budżetu Rolnictwa i  Rozwoju Gospodarczego ocena  
stanu technicznego budynków i urządzeń będących mieniem gminy.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  Ewa  Bawolska  przekazała  przewodniczenie  obrad
Wiceprzewodniczącej Rady Gminy Krystynie Zwalińskiej i opuściła obrady. 
Radny-  Pan Ryszard Bala-  odczytał  sprawozdanie Komisji  Budżetu Rolnictwa i Rozwoju
Gospodarczego ocena stanu technicznego budynków i urządzeń będących mieniem gminy (zał. nr
16).
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska –  zapytała,  czy  wójt  otrzymał
egzemplarz sprawozdania.
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  odpowiedział,  że  wójt  nie  otrzymał  ale  w  dniu
dzisiejszym prześle na skrzynkę mailową sekretariatu w/w sprawozdanie.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska -  odpowiedziała,  że  sprawę
przesuwa na kolejną sesję aby wójt  mógł odnieść się do sprawozdania.
Radni uwag nie zgłosili.
Ad pkt. 11 Wolne wnioski i informacje
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  zapytał  o  załącznik  z  kwartalnego  wykonania  budżetu
tj.  informacja  o udzielonych umorzeniach  i  odroczeniach  podatkowych.  Stwierdził,
że  informacja  ta  jest  niezgodna  z  ustawą  o  finansach  publicznych,  art.  37  określa
jakie szczegółowości informacje powinny być zawarte i  znacznie różnią się od tego
co  zamieszcza  wójt.  Poinformował,  że  w  związku  z  nieobecnością  skarbnika
przygotował interpelacje pisemne.
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska -  poinformowała,  że otrzymała
list  senackiego  zespołu  samorządowego  z  okazji  rocznicy  polskiej  samorządności,
który przekaże radnym za pomocą posiedzenie.pl.
Radni uwag nie zgłosili.
Ad pkt. 12 Interpelacje i zapytania radnych.
Radni uwag nie zgłosili.   
Ad pkt. 13. Zamknięcie sesji.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  wobec  zrealizowania
porządku  obrad,  Przewodnicząca  Rady  Gminy  zamknęła   XXXVI   sesję  Rady
Gminy Grunwald.  

Protokołowała z nagrania    Przewodnicząca Rady Gminy

Iwona Mikołajczak Ewa Bawolska 
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